
 

 

 

 

 

  

 

Drazí spoluobčané rok s rokem se sešel a tak je tu pro vás opět malý obecní zpravodaj, 

jedná se již o šestý ročník, který se vás pokusí ve stejném duchu informovat o dění v naší 

malé obci, co se povedlo, zdařilo i nezdařilo, co jsme si kde zvelebili a na jakých společných 

akcích se sešli.  

 

LEDEN 

- 2.ledna začínáme rok opět s uzavřenou obecní 

hospodou na základě dohody o ukončení nájmu  

- 3.ledna provedl ČEZ instalaci 

nových elektroměrů na tělocvičně 

- 8.ledna byl nalezen spadlý kus 

vedení obecního rozhlasu v 

Lesnovku 

- první týden v lednu se teploty 

pohybují slušně nad nulou okolo 

7°C s svítí slunce jak na jaře 

- druhý týden prudce psadly pod 

nulu, přes den okolo - 5°C a v noci i - 17°C, ale 

bez sněhu 

- 12.ledna jsme obdrželi žádost o povolení 

demolice části 

čerpací stanice 

vody Dolánky 

 

 

- 13.ledna začalo sněžit, padá a mrzne celý 

týden 

- 22.ledna byla ukončena akce „Výměna 

podhledu v objektu tělocvičny“, zbyly k řešení 

na sále jen parkety, které chceme renovovat 

v příštím 

roce 

 

 

- zkoušíme provoz tepelných čerpadel u 

tělocvičny, v rámci čehož je i provedeno měření 

hluku 

- proběhla prořezávka 7.lip 

v aleji na Vápně z dotace 

Libereckého kraje 

- 31.ledna podáváme žádost o 

dotaci na AOPK na výsadbu 

další části aleje k Vápnu 

podél krajské silnice, úspěšně 

 

ÚNOR 

- 1.února podáváme žádost na renovaci křížku 

v Lesnovku, úspěšně 

- naše škola nabízí 

žákům polytechnický 

kroužek 

- intenzivně prší a teploty 

se i přes noc pohybují 

nad bodem mrazu 

- 7.února začíná 

pracovníkem na OPP a 

brigádníky úprava 

výčepu obecní hospody 

- podáváme žádost o dotaci na restaurování 

sochy sv.Jana Nepomuckého na Liberecký kraj, 

uspěšně  

      HLAVICKÝ 

        ZPRAVODAJ 2024 



 

 

- 9.února 

se pilně 

obkládají 

stěny 

budoucí 

kuchyně  

- 12.února bylo zastupitelstvem obce 

rozhodnuto o pokácení centrálního stromu na 

hřbitově v Hlavici pro jeho velmi špatný stav 

- 16.února podána žádost o dotaci na 3.etapu 

zázemí tělocvičny na liberecký kraj, úspěšně 

- 20.února byl vypsán záměr pronájmu obecní 

hospody a začíná hledání nového hospodského 

- 22.února začíná vznikat nová podoba 

křižovatky v Hlavici u čp.4 

- 19.- 23.února probíhá týden sběru 

vysloužilého elektra a zároveň sbírky textilu pro 

Diakonii Broumov, bylo sebráno cca 500kg 

textilu a 366 kg elektra  

-23.února proběhla finální 

část akce „Za hospodu 

krásnější“ , kde získal 

výčep novou podobu 

- 24.února byly zapůjčeny 

prostory společenské 

místnosti Klubu vojenské 

historické techniky na 

výroční schůzi 

- bohužel tento rok neproběhlo ve společenské 

místnosti vítání občánků, nebylo miminka, 

které bychom vítali                                                                                                                                                                                                            

- podali jsme žádost o dataci na AOPK na 

ošetření stromů na mohutné exempláře na 

Vápně, uspěšně 

- 25.února ožila na chvíli hospoda soukromou 

akcí „chlapi sobě“  

- 27.února se budoucí jídelna začíná přibližovat 

své nové podobě, prostory již vypadají jako 

kuchyň a jídelna 

- podáváme žádost 

o dotaci na 

Liberecký kraj na 

ošetření stromů, 

tentokrát lípy 

v dolní Hlavici, 

úspěšně 

 

BŘEZEN 

- 1.března poskytla 

starostka obce rozhovor do 

časopisu Moderní obec 

(Když je na malé obci člověk 

aktivní, nezůstane zpravidla 

jen u jedné činnosti) 

- 5.března získala obec do nabídky pro své 

občany v případě 

potřeby 

k zapůjčení 

zdravotní 

polohovací postel   

- a mění se 

křižovatka u 

čp.4 

- v prvním 

týdnu března 

panuje opravdu jarní slunečné počasí 

- 8.března v pátek slavíme společně MDŽ ve 

společenské místnosti, k tanci a k poslechu hrál 

KO Band, pro všechny ženy bylo připravené 

občerstvení a karafiátek 

- opět jsme podali žádost o dotaci na LK 

v projektu „Za hlavicko krásnější 2024“, 

úspěšně 

 



 

 

- 15.března proběhlo kácení stromu na hřbitově 

- v obci již naplno panuje jaro, 

podvápnem kvetou bledule  

 

 

- 15. a 22.března probíhají jednání o novém 

vzhledu křižovatky u čp.4, investorem 

zamýšlené 3 zpomalovací prahy byly po dohodě 

zredukovány na 2 se snížením a prodloužením 

horního zpomalovacího prahu 

- 16.března proběhla ve společenské místnosti 

výroční schůze Honebního společenstva 

- 18.března po zjištění stavu samozalesnění 

vykáceného obecního lesa z důvodu kůrovce je 

obec dle vyjádření lesní správy povinna paseku 

vysázet a to směsí borovice a buku do jara 2026 

- 22.března večer se sešli děti z okolních obcí i 

naše hlavické ve Všelibicích na „Noci 

s Andersenem“  

- 23.března se opět zapojujeme do akce hodina 

Země zhasnutím veřejného osvětlení  

- na konci března je 

paseka kompletně 

uklizena  

- byly pokáceny břízy 

za tenisovými kurty                                                                                                       

  

DUBEN 

- 1.dubna nebyl pouze apríl, ale slavili jsme i 

Velikonoční pondělí a chodili po koledě 

- 2.-5.dubna 

proběhly za 

kopletní uzavírky 

finální práce na 

křižovatce u čp.4 

v Hlavici  

- 5.dubna proběhl v naší škole zápis do 1.třídy 

po čase s rekordní návštěvou 10 dětí 

-6.dubna proběhla tradiční jarní úklidová akce 

obce „Za Hlavicko krásnější“, v rámci akce byly 

na Vápně v aleji vysazeny dvě lípy, pilně se 

pracovalo v Hlavici i 

v Lesnovku, byly 

sebrány 3 pytle 

odpadků podél 

krajské silnice tzv. 

littering, a za 

odměnu byla jako již 

tradičně polévka, 

gulášová a hovězí 

vývar s nudlemi, 

opékání buřtů 

u hlavické hospody 

a v Lesnovku u 

pramene, brigádníkům nápojů, co vypili  

- 6.dubna se ve společenské místnosti sešel 

Myslivecký spolek na své výroční schůzi 

- 7.dubna atakují teploty 20°C a hlavičtí 

fotbalisté hrají s 

Rozstání 

s výsledkem 1 : 7 

v jejich 

neprospěch 

-  8.dubnem 

finišuje pokládka dlažby v budoucí jídelně a 

kuchyni v tělocvičně, doplňuje se obložení a 

dveře 

- poslední 

dva dubnové 

týdny klesají 

ranní teploty 

opět pod bod 

mrazu 

- 15.dubna se přijel podívat na hospodu 

zájemce, ale nic z toho 

- 24.dubna jsme se přihlásili do soutěže     

„Obec roku“ 

- 28.dubna proběhlo 

v obecní hospodě 

společné promítání 

fotografií ze života obce 

v roce 2023  

 

- 30.dubna za krásného počasí a hojné účasti 

proběhlo tradiční PÁLENÍ ČARODĚJNIC na 

Vápně, v Hlavici byly odloženy  



 

 

 

 

KVĚTEN 

- 2.května začal 

zápis do MŠ 

Hlavice 

- 4.května za 

krásného počasí 

a hojné účasti 

proběhlo 

posunuté tradiční PÁLENÍ ČARODĚJNIC v 

Hlavici  

- 10.května 

podáváme 

přihlášku do 

soutěže 

MPSV „Obec 

přátelská 

rodině a 

seniorům“, 

rádi 

financovali kulturní život – nákup nových 

laviček na Dupandu, výjezdy do divadla, hudbu, 

občerstvení … bohužel opět neúspěšně 

- v Jedlé cestě rozkvetly ovocné stromky 

- u hlavické nádrže začaly probíhat terénní 

úpravy pro 

vylepšení 

přístupu do 

vody  

- škola a 

školka letos 

vyrazily na 

výlety do ZOO a na Staré Hrady 

 

 

 

- MS v ledním hokeji bylo prožíváno v obci 

s velkým nasazením - místní chlapi si zapůjčili 

obecní hospodu a společně fandili u velkého 

plána 

- 31.května se uskutečnila předtermínová 

Hlavická „NOC KOSTELŮ“  kulturní program 

zajistilo smyčcové 

kvarteto, opět se 

ochutnávalo mešní víno 

ve sklenicích s naším 

kostelem, tentokrát 

poprvé nevyšlo počasí, 

zastihl nás pořádný 

liják, s předstihem byly 

instalovány stany, a tak 

dobrou náladu nic nezmařilo       

 

ČERVEN 

- 1.června projeli jako každý rok fichtly ze 

Všelibického srazu letos za vydatného lijáku                    

- 6.června k nám přijíždí komise soutěže 

„Vesnice roku“, představujeme jim naši 

knihovnu a 

knihokavárničku, školu a 

školku i s  pěkným 

vystoupením ve 

společenské místnosti, 

tělocvičnu, fotbalový 

stánek i historii klubu, 

klub vojenské techniky i 

s možností 

vyjížďky,promítání z dění 

v obci s ochutnávkou 

vítězných dezertů našich žen ze soutěže konané 

o pokládání věnců       

- 7. -8.června proběhly volby do evropského 

parlamentu s republikovou účastí 36,45%, 

ta Hlavická byla 46,96%    

- 8.června zorganizoval  myslivecký spolek na 

střelnici na Končinách STŘELBY s hojnou 

účastí 

- a zároveň sehráli hlavičtí fotbalisté poslední 

zápas sezóny s výhrou 2:1 a následným 

symbolickým posezením s fanoušky,      

zakončily tak fotbalový rok na celkovém 6.místě 

v tabulce 

 



 

 

- 15.června jsme slavili Den otců a jak jinak 

slavit chlapi než pořádnou baštou a příjemným 

posezením s 

hudbou 

- 16.června 

projíždí obcí sběr 

nebezpečného 

odpadu  

- 22.června projíždí obcí řada traktorů různých 

značek letošní 

Traktoriády II. 

- 23.června 

proběhlo čištění 

nádrže na Vápně i 

s následným napouštěním 

- i v Hlavici si hasiči společně s občany 

připravili nádrž   

- 24.června vybralo zastupitelstvo obce nového 

nájemce hospody, ze šesti, kteří se od února 

postupně ozývali a zase mizeli, zbyli nakonec tři 

do výběru 

- 25.července můžeme v Hlavici obdivovat 

landart, výtvarná díla z kamínků 

 

 

ČERVENEC 

- 2.července připravujeme pro podání žádost o 

dotaci na gastro vybavení nové školní kuchyně 

na MAS, bohužel neúspěšně 

- 4.července  

konečně 

máme opět 

otevřenou 

obecní 

hospodu 

- červenec je 

extrémně horký     

- 5.července se koná v Kozmicích tradiční 

nohejbalový turnaj s hojnou účastí hlavických a 

vápenských týmů, letos naši získávají kompletní 

sadu medajlí, 1. a 2.místo vápenské týmy, 3. 

místo hlavický tým, gratulujeme 

 

 

 

 

         

- 26.července přibylo na Vápně čp.88, a tak je 

na Vápně o jedno číslo popisné víc než v Hlavici                                                                                    

- 29.července ladíme podobu reklamy na pouť 

v rádiu Blaník a posíláme plakáty do tisku 

 

SRPEN  

- 8.srpna proběhlo ve Všelibicích vyhlášení 

soutěže VESNICE ROKU v obci, která vyhrála 

krajské kolo 

- naše obec získala 

ocenění                    

KNIHOVNA 

LIBERECKÉHO 

KRAJE 2024, je to 

již třetí ocenění 

naší malé vesnické 

knihovně a paní 

knihovnici za 

posledních pět let 

- 12.srpna začíná rozvoz plakátů na pouť 

- panují tropické teploty nad 30°C včetně 

tropických nocí, v letošním roce v rekordním 

počtu 57 

- finišuje příprava pouti, rozvážíme plakáty a 

letáky, běží reklama v rádiu Blaník, proběhlo 

obnovení nátěru stánkových míst a sekání 

obecních příkopů 

- 20.srpna proběhla brigáda kroviňáky 

vápenskou alej a jednou cestu  

 

 

 

 



 

 

- 23.8.-25.8. TRADIČNÍ HLAVICKÁ POUŤ 

- 23.srpna-pátek již tradičně připravili hasiči 

taneční zábavu, počasí přálo, přišlo i hodně lidí 

(přes 300) 

 

- v sobotu drželo krásné letní počasí, letos 

k nám zavítal i hejtman Libereckého kraje     

pan Martin Půta  

- sobotní ohňostroj 

sklidil jako již tradičně 

veliký potlesk i večerní 

oldies party navštívilo 

hodně návštěvníků 

(přes 300)  

- 30.srpna proběhlo u 

hlavické hospody 

zakončení prázdnin „KINO“ neboli přátelské 

společné posezení u filmu s dobrou náladou a 

netradičním popcornem - buchtičkami  

 

 

 

 

 

ZÁŘÍ 

- 2.září vítáme v ZŠ školáčky, letos 8 prvňáčků, 

celkem máme ve škole 19 žáků a ve školce 18 

hoho 2 dvouleté, tedy plnou kapacitu 20, velmi 

pěkné 

- stále panují letní teploty  

- 13.-15.září se obcí prohnala vichřice, teploty 

prudce klesly, padal ledový déšť s krupkami, 

naštěstí škody byly minimální, obrovská 

borovice těsně minula autobusou čekárnu a 

uletěla nám stříška vývěsní tabule v Hlavici 

- 20.-21.září proběhly letošní druhé volby 

tentokrát krajské, účast v Hlavici dosáhla 

44,94%, krajském průměru jen 35,08% 

s vítězstvím Starostů pro Liberecký kraj 

- 21.září na Končinách nadšenci opět střílí po 

asfaltových holubech 

- první polovinu září panují tropické teploty a 

letní teploty vydrželi až do konce měsíce 

- 22.září hlavický chatař hlavického občana na 

hlavické křižovatce srazil, tedy 

se tu stala dopravní nehoda 

dvou kamarádů, auta 

s motorkou bohužel s vážným 

zraněním  

- 13.9.-21.9. sbíráme potřebné 

pro DIAKONII lidem v nouzi, 

děkuji všem, kteří přispěli a 

zároveň vyslovuji pochvalu za 

vzorné balení, sešlo se okolo 

500kg 

- 13.9.-21.9. proběhla velká sběrová akce 

vysloužilého elektra, letos sebráno 1 010 kg, 

celkem tento rok 1,5t  

- 25.září se obec pouští po nezískání dotace do  

nákupu vybavení nové školní kuchyně v 

tělocvičně vlastními prostředky 

- 27.září proběhl v naší MŠ tématický den 

s Policií ČR  

- 30.září 

instalují 

chlapi novou 

pračku se 

sušičkou 

v tělocvičně 

pro ZŠ  a MŠ 

 - houby rostou jak o závod, hlavně bedly a 

hřiby, tolik jich nikdo nepamatuje i tato 

píchavka velikosti fotbalového míče vyrostla v 

Hlavici 

 

ŘÍJEN 

- 1.října se instalují po prožerávce poslední 

vazby v korunách mohutných lip na Vápně a to 

jak dynamické tak statické podpořeno 

stoprocentní dotací 



 

 

- 5.října proběhla již tradiční akce „VĚNCE“ 

neboli POKLÁDÁNÍ KVĚTIN K PAMÁTNÍKŮM 

PADLÝCH, již tradiční program letos doplnila 

výstava obrazů hlavičáka pana Drozda, poseděli 

jsme u dobrého jídla a pití, 

zasoutěžili, zatančili   

 

- probíhají změny v nové kuchyni a jídelně                     

- 10.října montujeme nové stoly a regály pro 

školní kuchyň a instalujeme nové lavičky u 

vstupu do tělocvičny                                          

- 15.října dorazil nový sporák                             

- 17.října montujeme další regály a stoly, -

stěhujeme vyhovující dřez ze staré kuchyně, 

troubu, potravinové zásoby, lednice a mrazáky, 

stoly a židle                                                        

- 18.října 

zapojují 

elektrikáři 

sporák a 

troubu, 

finišujeme pro 

zahájení provizorního provozu        

- 20.října sehráli hlavičtí fotbalisté poslední 

domácí zápas podzimní části s výhrou 6:2, 

podzimní část zakončují na druhém místě 

v tabulce 

-21.října 

byl 

uvařen 

historicky 

první 

školní 

oběd 

v nové 

kuchyni v tělocvičně 

- zároveň vybraná firma zaměřuje zbylé gastro 

vybavení, které je nutné nechat vyrobit na míru  

- stále zlobí tepelné čerpadlo v tělocvičně vinou 

sabotáže asi nějakého vtipálka, který ho natvrdo 

vypnul, což čerpadlu nedělá dobře, a tak ladíme 

a ladíme … 

LISTOPAD 

- 1.listopadu uzavíráme smlouvu s Diakonií na 

likvidaci textilu, neboť jsme povinni od 1.1.2025 

zajistit sběr dalšího tříděného odpadu, který 

bude probíhat vyhlášením jako tomu bylo 

- celý podzim zápasíme s veřejným osvětlením 

na Končinách, kde již opravdu dosloužilo, 

v letošním roce měl čez zrušit sloupy uložením 

vedení do země, což odsunul o dva roky, s tím 

stávající VO již nepočítalo 

- 7.listopadu připravujeme úsek u silnice pro 

novou výsadbu ovocných stromů, kácíme, 

vyřezáváme, 

bagrujeme 

- 8.-10.11. 

proběhly 

v hodpodě 

zdařilé 

svatomartinské 

hody, podávalo se i svatomartinské víno 

- 13.listopadu poletuje první sníh 

- 16.listopadu jsme společeně                               

s občany vysázeli alej ovocných                            

stromů k Vápnu a dosázeli                                   

v jedlé cestě, celkem 52 stromků                         

(slivoní, jabloní, hrušní a třešeň), 

dobrovolníkům patří poděkování   

- 16.listopadu ve společenské                          

místnosti proběhla přednáška                                 

paní D.Mikešové ŽIVÁ ZAHRADA 

- 17.listopadu ve Všelibicích proběhlo setkání 

seniorů Cetenova, Hlavice a Všelibic za 

doprovodu Plechařinky, občerstvením a 

výstavou 

odvedené práce 

obcí 

-21.listopadu 

první sněhová 

pokrývka 

 

                                - 23.listopadu projel obcí 

svoz nebezpečného odpadu 

- 23.listopadu jsme mohli navštívit ve 

společenské místnosti POSLEDNÍ LEČ 

s bohatou tombolou a zvěřinovými hody    



 

 

-27. Listopadu konečně svítí Končiny, ale moc 

dlou jim to nevydrželo 

 - 30.listopadu za 

krásného 

slunečného počasí 

bylo brigádnicky 

naloženo pohrabané 

listí po Hlavici 

- ve škole vrcholí přípravy adventu 

- a vtipálek/sabotér útočil podruhé – 

v nestřeženém okamžiku sebral přímo ze zámku 

klíč od vchodových 

dveří tělocvičny  

 

PROSINEC 

 - 1.prosince bylo 

posvěceno mlýnské kolo podhlavického mlýna, 

hotel začíná složit svému účelu 

- také je 1.ADVENTNÍ NEDĚLE a tradičně 

rozsvěcíme stromeček před společenskou 

místností společně s programem ZŠ a MŠ i se 

školním jarmarkem, byla možnost navštívit 

svícemi nasvícený kostel a pro zahřátí si dát 

svařák 

 - 3.prosince jsme převzali ocenění v soutěži 

Úřad na cestě k rovnosti za 3.místo 

- 5.prosince přišel do školky a 

školy Mikuláš s družinou 

 

 

 

 

 

- připravujeme projekt na dětské hřiště do 

zahrady školy                                                     

- dále projekt na zvelebení zarostlého svahu u 

nohejbalového hřiště                                           

- připravujeme realizaci fotovoltaiky na kabiny 

- 12.prosince bohužel nesvítí náš vánoční strom  

- třetí zásah vtipálka/sabotéra, někdo přetrhal 

světýlka a část odcizil…. 

- 20.prosince začala instalace gastra zařízení 

vyrobeného na míru do školní kuchyně, takový 

dáreček paní kuchařce 

- přistěhovali se 3 obyvatelé a 6 se odhlásilo 

- bohužel nás navždy 4 spoluobčané opustili 

- přáli jsme 16 spoluobčanům k významnému 

životnímu jubileu, za zmínku stojí oslavených 

91,93 a 94 let, přejeme pevné zdraví 

Na dobrém soužití v obci se podílíme my 

všichni, pěkné a přívětivé prostředí v obci si 

tvoříme také my všichni, děkuji všem, kteří 

se aktivně zapojují do zkrášlování té naší 

malebné obce. Těším se na naši další 

společnou činnost, na všechna sousedská 

setkání, na pohodu v obci,                                                          

vaše starostka Mgr.Štěpánka Sichrovská 

 

 

         Přejeme Vám krásné prožití vánočních svátků 

      a do nového roku 2025 v pozitvním světle vykročit!                                                                                                                  

                       ZASTUPITELÉ OBCE HLAVICE 


